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Vážení občané,
dlouho jsem přemýšlel nad tématem do 

tohoto čísla Zpravodaje. Když se dívám ven 
a vidím jaké je sucho, tak mi to došlo – voda. 
Ano, voda, pro život nezbytná látka, je ve 
Zlínském regionu opravdové téma. Zejména 
její privatizace - pronájem provozní části 
Vodovodů a kanalizací Zlín soukromé fi rmě 
Moravská vodárenská, a.s. Rozhodnutí většiny 
akcionářů VaK v roce 2004 způsobilo obrovské 
problémy obcím, které zoufale potřebují 
obnovit starou kanalizační a vodovodní síť 
a způsobilo raketový růst cen vody všem 
odběratelům. Kvůli délce pronájmu do r. 
2034 navíc Evropská unie odmítá poskytnout 
dotace na budování či rekonstrukci 
vodohospodářské infrastruktury, protože 
zisky z jejího provozování končí u soukromé 
společnosti, ale ta je neinvestuje zpět. Za 
posledních 10 let je to jen ve Zlíně už kolem 1 
miliardy Kč. Díky správnému vyhodnocení 

situace a odvaze zástupců měst Otrokovice, 
Fryšták a obce Lukov, kteří se nesmířili 
s rozhodnutím valné hromady a podali 
v této souvislosti několik žalob, je situace 
ve zlínském VaKu rovněž nejblíže k možné 
nápravě. Dnes je tato společnost se dvěma 
zaměstnanci a bez potřebné techniky 
zadlužená a její tržby tvoří vlastně jen 
pronájem majetku, který byl zbudován 
v minulosti. Doposud nepravomocné 
rozsudky soudů, ale hlavně vývoj společnosti 
za posledních 10 let dávají za pravdu těm, 
kteří s provozním modelem nesouhlasili. 
Původci všeho se však namísto omluvy proti 
těmto rozsudkům odvolávají a oddalují řešení 
tak zásadního problému… Více se dozvíte na 
www.pravdaovode.cz

Přeji vám klidné léto plné krásných zážitků, 
třeba právě od vody.

Michal Špendlík, starosta 

I nadále na obecním úřadě mohou naši občané navštívit 

BEZPLATNOU FINANČNÍ A PRÁVNÍ PORADNU
Tato poradna probíhá vždy jednou za čtrnáct dní v pondělí 

a je třeba se do ní objednat na tel. č. 577 440 071 
nebo e-mailové adrese obec@zelechovice.net 

Nebojte se přijít, diskrétnost je zaručena.
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VÝPIS USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE
Výpis usnesení z 21. veřejného zastupitelstva obce 

konaného dne 4. 6. 2014.

Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí, 

v souladu s ustanovením § 84 zákona č.128/2000 

Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů

Usnesení 2014/21ZO/1.: Zastupitelstvo obce schváli-
lo program 21. veřejného zasedání.
Usnesení 2014/21ZO/2.: Zastupitelstvo určilo ově-
řovateli zápisu Miroslavu Borovičkovu a  Ladislava 
Zichu, zapisovatelem Jitku Kláskovou.
Usnesení 2014/21ZO/3.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo za  obec jako akcionáře společnosti Vodovody 
a kanalizace Zlín, a. s., IČ 49454561, se sídlem Zlín, tř. 
T. Bati 383, návrh Stanov, který je nedílnou přílohou 
zápisu č. 3, předložený představenstvem společnosti 
s podmínkou zapracování následujících změn:
a) Akcionáři s akciemi na jméno budou zváni na val-
nou hromadu písemnou pozvánkou nebo zásilkou 
do  datové schránky, pokud ji mají zřízenou, nejen 
zveřejněním na informační desce společnosti
b) Působnost valné hromady bude rozšířena o  roz-
hodování o koncepci dlouhodobého rozvoje společ-
nosti, včetně schvalování dlouhodobého fi nančního 
plánu a koncepce podnikatelské činnosti
c) Pro přijetí rozhodnutí valné hromady o  otázkách, 
kde zákon nebo návrh stanov předložený představen-
stvem vyžadují 2/3 většinu přítomných hlasů, bude 
požadována minimálně ¾ většina přítomných hlasů 
a dále bude ¾ většina přítomných hlasů vyžadována 
pro přijetí usnesení, která jsou uvedena pod písm. b)
Usnesení 2014/21ZO/4.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo změnu Společenské smlouvy, která je nedílnou 
přílohou zápisu č. 4, obchodní společnosti Dopravní 

společnost Zlín Otrokovice, s.r.o., IČ: 60730153, prove-
denou k naplnění požadavků zákona č. 90 / 2012 Sb.
Usnesení 2014/21ZO/5.1.: Zastupitelstvo obce 
schválilo uzavření Smlouvy o zajištění zpětného od-
běru a využití odpadů z obalů, která je nedílnou pří-
lohou zápisu č. 5, s fi rmou EKO-KOM a. s., uzavřením 
Smlouvy budou splněny všechny podmínky podle 
zákona č. 128 / 2000 Sb., o  obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů.
Usnesení 2014/21ZO/5.2.: Zastupitelstvo obce schváli-
lo uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o zajištění zpětné-
ho odběru a využití odpadů z obalů, který je nedílnou 
přílohou zápisu č. 6, s fi rmou EKO-KOM a. s., uzavřením 
Dodatku budou splněny všechny podmínky podle zá-
kona č. 128 / 2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve zně-
ní pozdějších předpisů. Zastupitelstvo obce pověřuje 
plněním některých svých určených povinností vůči 
EKO-KOM a. s. fi rmu Technické služby Zlín, a. s.
Usnesení 2014/21ZO/6.: Zastupitelstvo obce schvá-
lilo uzavření Dodatku č. 1., který tvoří nedílnou pří-
lohu zápisu č. 7, s  fi rmou Swietelsky stavební , s. r. 
o., na  práce na  opravu komunikace Příční ve  výši 
220 733 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/21ZO/7.: Zastupitelstvo obce souhla-
silo s podáním žádosti ZUŠ Morava, která je nedílnou 
přílohou zápisu č. 8, o  navýšení stávající kapacity 
žáků, a to z důvodu prokazatelného převisu poptáv-
ky – zájmu žáků o návštěvu tohoto zařízení nad stá-
vající kapacitou školy.
Usnesení 2014/21ZO/8.:  Zastupitelstvo obce schvá-
lilo poskytnutí fi nančního daru Charitě Zlín ve výši 
40 000 Kč, účelově určeného na pečovatelskou čin-
nost v rodině, dle přílohy zápisu č. 9.
Usnesení 2014/21ZO/9.: Zastupitelstvo obce schvá-

lilo provedení opravy zábradlí na  ulici Osvobození 
u silnice I / 49 v ceně do 150 000 Kč vč. DPH, dle ce-
nové nabídky, která je nedílnou přílohou zápisu č. 10.
Usnesení 2014/21ZO/10.: Zastupitelstvo obce v Že-
lechovicích nad Dřevnicí na  základě doporučení 
hodnotící komise rozhodlo o  výběru nejvhodnější 
nabídky hodnocené dle základního hodnotícího 
kritéria – nejnižší nabídkové ceny zadané dle § 18 
odst. 5 zákona č. 137/2006 Sb. (VZ malého rozsahu) 
na  veřejnou zakázku na  stavební práce „Moderni-
zace chodníku k  základní škole“ a  pověřilo staros-
tu obce Bc.  Michala Špendlíka podpisem smlouvy 
o dílo v  souladu s nabídkou vybraného uchazeče - 
fi rmou SWIETELSKY stavební s. r. o., odštěpný závod 
Dopravní stavby MORAVA, IČ 48035599.
Usnesení 2014/21ZO/11.: Zastupitelstvo obce v Že-
lechovicích nad Dřevnicí rozhodlo o  výběru nej-
vhodnější nabídky podle základního hodnotícího 
kritéria - nejvyšší nabídkové ceny na  veřejnou za-
kázku „Výkup dříví 2014 z majetku obce Želechovice 
nad Dřevnicí“ a  pověřilo starostu obce Bc.  Michala 
Špendlíka podpisem smlouvy o dílo v souladu s na-
bídkou vybraného uchazeče - Jiřím Skládalem, IČ 
75677270 v souladu s nabídkou uchazeče.
Usnesení 2014/21ZO/12.1.: Zastupitelstvo obce pro-
jednalo a schválilo plán činnosti orgánů obce pro ře-
šení mimořádných událostí a krizových situací v obci 
Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/21ZO/12.2.: Zastupitelstvo obce pro-
jednalo a vzalo na vědomí možná rizika na katastru 
obce Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/21ZO/12.3.: Zastupitelstvo obce pro-
jednalo a schválilo složení a činnost krizového štábu 
obce Želechovice nad Dřevnicí.

VÝPISY USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE
Výpis usnesení z 49. zasedání rady obce konaného 

dne 28. 4. 2014.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, v  souladu 

s  ustanovením § 84 zákona č.128/2000 Sb. o  ob-

cích ve znění pozdějších předpisů

Usnesení 2014/49RO/1.: Rada obce schválila pro-
gram 49. zasedání.
Usnesení 2014/49RO/2.: Rada obce Želechovice 
nad Dřevnicí na  základě doporučení hodnotící ko-
mise pověřila starostu obce Bc.  Michala Špendlíka 
podpisem smlouvy o  dílo s  vybraným uchazečem 
SWIETELSKY stavební s.r.o., odštěpný závod Doprav-
ní stavby MORAVA v  souladu s  nabídkou uchazeče 
za cenu 3 987 842 Kč bez DPH na akci „Úprava pro-
storu návsi před budovou Jednoty v obci Želechovi-
ce nad Dřevnicí II“.

Výpis usnesení z 50. zasedání rady obce konaného 

dne 19. 5. 2014.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, v  souladu 

s  ustanovením § 84 zákona č.128/2000 Sb. o  ob-

cích ve znění pozdějších předpisů

Usnesení 2014/50RO/1.: Rada obce schválila pro-
gram 50. zasedání.
Usnesení 2014/50RO/2.: Rada obce projednala ce-
nové nabídky na opravu místních komunikací, které 
tvoří nedílnou přílohu č. 2. a pověřuje starostu obce 
podpisem smlouvy o dílo na opravu úseků MK Laze 

spodní úsek, MK Obůrky, oprava výtluků v hodnotě 
681 000 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/50RO/3.: Rada obce projednala ce-
novou nabídku fi rmy Swietelsky, která tvoří nedíl-
nou přílohu zápisu č.3., na  provedení opravy ulice 
Příční a  pověřila starostu obce podpisem dodatku 
ke smlouvě o dílo za cenu 220 733 Kč bez DPH.
Usnesení 2014/46RO/4.: Rada obce projednala ce-
novou nabídku na opravu části místní komunikace 
ulice 4. května a  schválila uzavření smlouvy o  dílo 
na provedení této opravy v hodnotě 73 354 Kč bez 
DPH dle přílohy zápisu č. 4.
Usnesení 2014/46RO/5.: Rada obce schválila rozpoč-
tové opatření č. 2 / 2014 dle přílohy zápisu č. 5.
Usnesení 2014/46RO/6.: Rada obce projednala ná-
vrh osvětlovacích těles a vybrala světlo Helux 545 se 
stožárem výšky 6 m.
Usnesení 2014/46RO/7.: Rada obce projednala ceno-
vé nabídky (viz. přílohy zápisu č. 7) na projekt a inže-
nýrskou činnost včetně pravomocného stavebního 
povolení na ZTV lokalita Lysá BI 1 a pověřila starostu 
podpisem smlouvy o dílo s  ing. Škrabalem jako ce-
nově nejvýhodnějším uchazečem.
Usnesení 2014/46RO/8.: Rada obce projednala hos-
podářský výsledek a požadavky Základní školy, p. o. 
dle přílohy zápisu č. 8.
Usnesení 2014/46RO/9.1.: Rada obce schválila účet-
ní závěrku k 31. 12. 2013 příspěvkové organizace Zá-
kladní škola Želechovice nad Dřevnicí, 4. Května 336, 
IČO 00839337 (viz. příloha zápisu č. 9) a  převedení 

hospodářského výsledku příspěvkové organizace 
ve výši 220 075,09 Kč na rezervní fond.
Usnesení 2014/46RO/9.2.: Rada obce schválila úče-
lové čerpání rezervního fondu ve výši 83 000 Kč pro 
Základní školu, příspěvkovou organizaci na pořízení 
multifunkční mulčovací sekačky s  kartáčovým ná-
stavcem v hodnotě 40 000 Kč po schválení konkrét-
ního typu zřizovatelem, zabezpečovací okenní mříže 
v hodnotě 10 000 Kč, projekt opravy vnitřní elektro-
instalace v hodnotě do 20 000 Kč, pořízení vysoko-
tlakého čističe Kärcher v hodnotě 13 000 Kč. 
Usnesení 2014/46RO/9.3.: Rada obce schválila pře-
vod částky 137 075 Kč z rezervního fondu do inves-
tičního fondu Základní škole, příspěvkové organice 
a zároveň povolila účelové čerpání investičního fon-
du ve výši 67 000 Kč na opravu sítí na školním hřišti 
v hodnotě 17 000 Kč, na opravu drátěného oplocení 
školní zahrady v hodnotě do 40 000 Kč a na opravu 
sedáků ve školním atriu ve výši 10 000 Kč.
Usnesení 2014/46RO/10.1.: Rada obce schválila 
účetní závěrku k  31. 12. 2013 příspěvkové orga-
nizace Mateřská škola, p.  o., ul. Podřevnická 405, 
IČO 72038501, (viz. příloha zápisu č. 10.) a  převe-
dení hospodářského výsledku příspěvkové ve  výši 
78 600,40 Kč do rezervního fondu školy.
Usnesení 2014/46RO/10.2.: Rada obce schválila pře-
sun částky 60  000 Kč z  rezervního fondu do  inves-
tičního fondu Mateřské školy, příspěvkové organice 
a dále nařídila odvod částky 50 000 Kč do rozpočtu 
obce Želechovice nad Dřevnicí jako zřizovatele.
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Usnesení 2014/46RO/11.: Rada obce schválila plán 
účetních odpisů pro rok 2014 Mateřské škole Žele-
chovice nad Dřevnicí, příspěvkové organizaci dle 
přílohy zápisu č.11. 
Usnesení 2014/46RO/12.: Rada obce souhlasila s po-
řízením křovinořezu v hodnotě 24 000 Kč.
Usnesení 2014/46RO/13.: Rada obce schválila pro-
dloužení trvání dohody o pracovní činnosti s panem 
Janem Fabičovičem do 31. 12. 2015.
Usnesení 2014/46RO/14.: Rada obce revokovala 
usnesení 2014/48RO/9 ze dne 14. 4. 2014 a  schvá-
lila zakoupení 2 kusů stanových přístřešků v  ceně 
do 40 000 Kč vč. DPH.
Usnesení 2014/46RO/15.: Rada obce projednala 
a  schválila cenovou nabídku na  vyřízení dopravní 
uzavírky místní komunikace ul. 4. Května a  provi-
zorní dopravní značení s  fi rmou Dopravní značení 
Mana, s.r.o. dle přílohy zápisu č. 13. 
Usnesení 2014/46RO/16.: Rada obce souhlasila s od-
straněním stavby bez č. p. a č. e., nezapsané do ka-
tastru nemovitostí, která se nachází na pozemku p. č. 
432, k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, který je ve vlast-
nictví obce, včetně všech součástí a příslušenství. 
Usnesení 2014/46RO/17.: Rada obce vzala na vědo-
mí stanovisko vlastníka pozemku p. č. 1051, k. ú. Že-
lechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 2014/46RO/18.: Rada obce schválila po-
skytnutí fi nančního příspěvku ve  výši 2  000 Kč pro 
Aerobic klub Zlín a dále schválila bezplatný krátko-
dobý pronájem tělocvičny v Základní škole, p. o.
Usnesení 2014/46RO/19.: Rada obce projednala žá-
dost o fi nanční podporu subjektu Podané ruce, o. s. 
a  schválila fi nanční příspěvek tomuto subjektu, dle 
stanovených pravidel, v  celkové výši 10  000 Kč pro 
rok 2014.
Usnesení 2014/46RO/20.: Rada obce projednala žá-
dost rodiny xxxxxxxxx a  doporučuje zastupitelstvu 
obce ke schválení poskytnutí fi nančního daru.

Usnesení 2014/46RO/21.: Rada obce projednala žá-
dost o poskytnutí fi nančního příspěvku pro TJ Sokol 
Želechovice nad Dřevnicí ve výši 7 000 Kč na pořá-
dání Dětského dne. Tento příspěvek nebude účelově 
určen na občerstvení.
Usnesení 2014/46RO/22.: Rada obce projednala žá-
dost SRPŠ při Základní škole Želechovice nad Dřev-
nicí p. o. o poskytnutí fi nančního příspěvku na pořá-
dání příměstského tábora a souhlasila s poskytnutím 
fi nančního příspěvku ve výši 5000 Kč.

Výpis usnesení z 51. zasedání rady obce konaného 

dne 16. 6. 2014.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, v  souladu 

s  ustanovením § 84 zákona č.128/2000 Sb. o  ob-

cích ve znění pozdějších předpisů

Usnesení 2014/51RO/1.: Rada obce schválila pro-
gram 51. zasedání.
Usnesení 2014/51RO/2.: Rada obce schválila uzavře-
ní smlouvy o podmínkách a právu provést stavby č. 
106/22/14-213: „Silnice I/49 : Želechovice nad Dřev-
nicí, opravy chodníků“ mezi ŘSZK a obcí, smlouva je 
přílohou zápisu č. 2.
Usnesení 2014/51RO/3.: Rada obce vzala na vědomí 
informaci o  přípravě integrovaného plánu rozvoje 
území Zlín pro období 2014 - 2020.
Usnesení 2014/47RO/4.: Rada obce schválila úče-
lové čerpání provozního příspěvku v  úhrnné výši 
51 100 Kč vč. DPH pro Základní školu, p. o., jmenovitě 
na pořízení učebních pomůcek pro budoucí prvňáč-
ky ve výši 8 000 Kč, na dovybavení mulčovací sekač-
ky zametacím kartáčem ve  výši 20  000 Kč, pořízení 
gastrovybavení (mycí stůl s vanou 18 000 Kč, várnice 
3 500 Kč, pařák na knedlíky 1 600 Kč).
Usnesení 2014/47RO/5.1.: Rada obce vzala na vědo-
mí navrhovanou územní studii v  lokalitě Pod Stráží 
B13 a schválila dílčí úpravu příjezdové komunikace 

vypuštění části pozemku č.p. 2699/2 ze studie do vy-
řešení majetkových vztahů v dané lokalitě.
Usnesení 2014/47RO/6.: Rada obce projednala ceno-
vou nabídku (příloha zápisu č. 4) od ing. arch. Petra 
Zámečníka na pořízení studie objektu Přílucká čp. 6. 
projekt v ceně 20 800 Kč.
Usnesení 2014/47RO/7.: Rada obce vzala na vědomí 
informaci o studii Sportovního centra v obci.
Usnesení 2014/47RO/8.: Rada obce projednala zá-
měr výstavby hospodářského objektu, garáže a ga-
rážového stání a odkládá rozhodnutí do příštího za-
sedání po prověření tohoto záměru v území.
Usnesení 2014/47RO/9.: Rada obce souhlasí s  pro-
vedení výměny poklopů a vyčištění dvou obecních 
studní fi rmou Luděk Páleníček, Martinice v  ceně 
do 15 000 Kč vč. DPH.
Usnesení 2014/47RO/10.: Rada obce souhlasila s po-
skytnutím fi nančního daru pro DEBRA ČR ve  výši 
2000 Kč.
Usnesení 2014/47RO/11.: Rada obce souhlasila 
s  uzavřením dodatku č. 2 k  Nájemní smlouvě č. 
006271-00-00 ze dne 10. 12. 2003 ve znění dodatku 
č. 1 s fi rmou T- Mobile Czech Republic a.s, který tvoří 
přílohu zápisu č. 8.
Usnesení 2014/47RO/12.: Rada obce souhlasila 
s  uzavřením Smlouvy o  nájmu komunikace v  sou-
vislosti s  průjezdem automobilové soutěže 44. Ba-
rum Czech Rally Zlín 2014 – RZ Kudlovice. Konané 
ve  dnech 29. 8. - 31. 8. 2014. Smlouva je přílohou 
zápisu č. 9.
Usnesení 2014/47RO/13.: Rada obce souhlasila s po-
skytnutím fi nančního příspěvku pro SRPŠ při Základ-
ní škole v Želechovicích nad Dřevnicí na jednorázo-
vou akci Zahradní slavnost aneb ukončení školního 
roku 2013/2014 ve výši 7 000 Kč.
Usnesení 2014/47RO/14.: Rada obce projednala 
a  schválila Směrnici o  schvalování účetní závěrky, 
která je nedílnou přílohou zápisu č. 11.

ANALÝZA ZÁKLADNÍCH DEMOGRAFICKÝCH ÚDAJŮ PRO 

NAŠI OBEC II.

V  tomto díle analýzy demografi c-
ké situace v Želechovicích se zaměří-
me na  několik zajímavých ukazatelů 
ze sčítání lidu, které proběhlo v roce 
2011.  Na  rozdíl od  minulého dílu 
máme tentokrát k dispozici data pou-
ze k  jednomu časovému okamžiku. 
Opět budeme srovnávat situaci v Že-
lechovicích se situací s  okolními ob-
cemi. Budeme se zabývat ukazateli 
v souvislosti se stavem obyvatelstva. 

První tabulka zobrazuje rodinný 
stav a  nejvyšší dosažené vzdělání. 
Želechovice jsou na  druhém mís-
tě, co se týká zastoupení ženatých/
vdaných obyvatel, Zlín je poslední. 
Podíl vdovců a vdov je všude zhruba 
stejný, a  to 7-9 %. Co se týká situace 
ohledně vzdělání, opět vidíme výraz-
nou odlišnost Zlína oproti menším 
obcím. Podíl vysokoškolsky vzdělané 
populace je ve Zlíně 23 % ve srovnání 
s  9 – 14 % procenty v  ostatních ob-
cích. Želechovice mají druhý nejnižší 
podíl obyvatel se základním vzdělá-
ním – 20 %. 

Druhou tabulku je třeba uvést tro-
chou teorie: ekonomicky aktivní člo-
věk je zjednodušeně řečeno člověk 
mezi 20 a  64 lety, který je schopný 
pracovat. Zbytek populace se řadí 
do  skupiny ekonomicky neaktivních. Vidíme, že v  této 
veličině nejsou mezi okolními obcemi žádné větší odliš-
nosti, ekonomicky aktivních je 50 – 54 %. Větší odlišnosti 
jsou v míře nezaměstnanosti. Míra nezaměstnanosti se 
počítá jako podíl nezaměstnaných osob z  ekonomicky 
aktivních osob.  Želechovice si vedou relativně dobře, 

míra nezaměstnanosti u nás v roce 2011 byla na úrovni 
8 %, kdežto v Horní Lhotě a v Březůvkách se tento podíl 
pohyboval nad 10 %. Statistická tabulka nám dále uka-
zuje relativní rozložení státních občanství v jednotlivých 
obcích. Jak je vidět, české státní občanství má téměř 
stoprocentní zastoupení, nejmenší hodnota je ve Zlíně – 
97 %. Po hlubší analýze dat se dá zjistit, že se v Želecho-

vicích v roce 2011 kromě Čechů a Slováků nacházeli též 
4 Bulhaři, 4 Bělorusové, 3 Němci, 3 Ukrajinci, 2 Rusové, 
1 Rakušan, 1 Moldavan a 1 Makedonec.

V  příštím díle budeme pokračovat v  rozboru dat ze 
sčítání lidu z roku 2011, tentokrát se zaměříme na srov-
nání kriterií v bydlení a jeho kvalitě.

Pavel Hait junior

 Rodinný stav Nejvyšší dosažené vzdělání

svobodný/
rozvedený

ženatý/
vdaná

vdovec/
vdova

základní vyučen 
(bez maturity)

střední 
s maturitou

nástavbové/vyš-
ší/VŠ studium

Želechovice 43% 49% 8% 20% 37% 28% 14%

Lípa 47% 46% 7% 24% 37% 27% 13%

Březnice 42% 50% 8% 21% 38% 26% 14%

Březůvky 44% 46% 9% 30% 39% 22% 9%

Zlín 49% 43% 8% 16% 30% 31% 23%

Provodov 43% 48% 9% 28% 41% 22% 9%

Horní Lhota 47% 46% 7% 21% 41% 24% 14%

 Ekonomická aktivita Státní občanství

 Ekonomicky 
neaktivní

Ekonomicky 
aktivní

Zaměstnaní Nezaměstnaní CR SR Ostatní

Želechovice 49% 51% 92% 8% 98% 1% 1%

Lípa 49% 51% 92% 8% 99% 1% 1%

Březnice 47% 53% 93% 7% 98% 0% 2%

Březůvky 47% 53% 87% 13% 99% 0% 1%

Zlín 48% 52% 92% 8% 99% 0% 1%

Provodov 50% 50% 93% 7% 98% 1% 2%

Horní Lhota 46% 54% 89% 11% 97% 1% 2%
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Vážení spoluobčané, 

stavební činnosti na  opravách silnic a  prosto-
ru návsi jsou v  plném proudu, místy nastal drobný 
dopravní chaos, který se však díky pevným nervům 
podařilo vyřešit.

Veřejnou zakázku 
na  Fyzickou revitali-
zaci návsi prostoru 
před Jednotou vy-
hrála v  opakovaném 
výběrovém řízení 
fi rmy Swietelsky sta-
vební, s.r.o., za  cenu 
3 987 842 Kč bez DPH. 
Během výstavby zho-
tovitel nesmí zásad-
ním způsobem omezit 
provoz přilehlých živ-
ností. Protože se jedná 

o střed obce, kde se nachází spousta drobných živ-
ností a provozoven, bude možnost parkování v této 
lokalitě díky zmíněné stavbě omezená. Věřím, že 
s patřičnou dávkou tolerance a pochopení se podaří 
tuto stavbu dovést ke zdárnému konci.

Tento projekt je spolufi nancován Evropskou unií 
z Evropského fondu regionálního rozvoje, resp. Re-
gionálního operačního programu Střední Morava.

V rámci tohoto projektu dojde nejen ke zpřehled-
nění dopravní situace v této lokalitě, bude oddělena 
pěší a  automobilová doprava, posunut zastávkový 
záliv pro MHD, část prostoru bude zrekultivována 
na  parkové úpravy s  výsadbou nových vzrostlých 

stromů a sadovými úpravami. Do gabionových ost-
růvků budou osazeny javory jasanolisté, dále budou 
vysazeny malokorunné okrasné třešně, habry , duby 
bahenní a  omorikové smrky. Tyto vzrostlé stromy 
budou doplněny podsadbou z  listnatých keřů jako 
hortenzie, třezalky, půdopokryvné růže atd. doplně-
nou trvalkami a okrasnými travinami. 

Dále zde přibudou nové parkové lavičky a  další 
mobiliář včetně zastávkového přístřešku. Původní 
zeleň, kterou tvořily vzrostlé jehličnany (borovice 
a smrky), listnaté stromy (lípa a střemcha) a zbytky 
keřové zeleně, byla inventarizována a bude nahra-
zena novou. Lípa jako nejhodnotnější a tvarově nej-
vhodnější strom bude přesazena do  zelené plochy 
vedle obecného úřadu. Změna je život a  věřím, že 
tato změna nebude k horšímu.

V měsících květen a červen 2014 došlo k završe-
ní prací na rozšíření komunikace Přílucká, průjezdní 
profi l této komunikace byl rozšířen na 6 m, v rozšiřo-
vaných místech byly provedeny zkoušky únosnosti 

podloží. Spolu s touto ulicí byla realizována oprava 
ulice Příční, kde byl kompletně vyspraven plošně 
povrch včetně opravy kanalizačních šachet a dešťo-
vých vpustí.

Dětem se chýlí školní rok ke zdárnému konci, malí 
školáci netrpělivě vyhlížejí prázdniny. Přeji dětem 
i Vám krásné a pohodové prázdniny.

Ing. Hana Svobodová, místostarostka obce

CO JE NOVÉHO?

RANÍČEK - KLUB 

MAMINEK ŽELECHOVICE

Klub maminek Raníček se v  Želechovicích nad 
Dřevnicí v  letošním roce scházel každou středu 
od 9:30 v klubovně na základní škole. Navštěvují jej 
nejčastěji maminky s dětmi ve věku od 1,5 do 3 let, 
které chtějí poznat nové kamarády a pobavit se. 

S  dětmi se vždy na  začátku přivítáme, pokra-
čujeme pásmem říkanek, jednoduchých básniček 
a nejznámějších dětských písniček. Využíváme také 
hudební nástroje, různé sportovní pomůcky, míče, 
kuličky a  hry na  rozvoj dětské motoriky. Tvoříme 
často z plastelíny, papíru, přírodních materiálů nebo 
malujeme a lepíme.

Pro děti připravujeme překážkové dráhy, běhání 

a různé soutěže. Společ-
ně jsme navštívili biofar-
mu Juré, zábavný park 
Galaxii a  dětský dopro-
vodný program fi lmo-
vého festivalu ve Zlíně. 

Po  prázdninách se 
budeme opět těšit 
na společné chvíle. Lou-
číme se tímto s  dětmi, 
které nastupují do škol-
ky a  rádi mezi námi 
přivítáme i  nové členy. 
Klub maminek je pod-
porován obcí a vstup je 
zdarma.

 Pavlína Svobodová 
a Jana Macháňová
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POLICIE INFORMUJE

SKAUTI

Úskalí internetových nákupů

Moderní doba s sebou přináší řadu nových úskalí 
a kriminálních jevů, které se nám stále nedaří eli-
minovat. Počítače a internetová síť nám umožňují 
nejen získávání značného množství informací, ale i 
nákup zboží tzv. on-line. Toto zboží nakupujeme od 
prodejců, které neznáme a pravděpodobně je ani 
nikdy neuvidíme. Jedním z úskalí, které na nás in-
ternet nastražil, je i internetová burza, příp.  inzerce 
formou internetu. Nejčastějším případem interneto-
vého podvodu je, že se kupující dohodne s prodej-
cem na ceně zakoupeného zboží. Za toto zboží zašle 
prodejci peníze předem na jeho účet. Prodejce ná-
sledně přestává komunikovat nebo se začíná různě 
vymlouvat, proč zboží neodeslal. Nakonec přestane 
komunikovat úplně. Dostat pak zpět své peníze bývá 
nelehký a leckdy neřešitelný úkol. Bohužel v posled-
ní době takových případů přibývá. Rada policie i v 
těchto případech zní:
• Nedůvěřujete/prověřujte: tak jako nám internet 

přináší možnost nákupu on-line, přináší nám také 

možnost získání informací, a to ve velmi krátkém 
čase. Doporučujeme tedy před samotným ná-
kupem podle výše uvedeného scénáře provést 
krátkou „lustraci“ prodávajícího. To může každý 
jednotlivec provést přímo na portále, kde naku-
puje zjištěním referencí na prodávajícího a dále 
dotazem do jakéhokoliv internetového vyhledá-
vače. Zde můžeme zadat dotaz na přezdívku pro-
dávajícího, jeho e-mail, tel. číslo, atd. Pokud bude-
te tímto způsobem postupovat, eliminujete tak 
riziko možného podvodu na Vaši osobu. Možná 
se budete divit, co se Vám v některých případech 
podaří o prodejci zjistit.

• Nenechte se nalákat na super levný nákup – po-
dezřele nízká cena je první indicií možného pod-
vodu.

• Nakupujte jen v prověřených internetových ob-
chodech a inzertních portálech.

• Pokud možno se snažte vyhnout platbě předem 
přímo na účet prodávajícího, preferujte osobní 
převzetí.

• Při sjednávání obchodu na inzertních portálech 
komunikujte mimo e-mailu také telefonicky, příp. 
osobně, máte tak možnost udělat si o prodávají-
cím lepší „obraz“.

Obvodní oddělení policie Vizovice
prap. Martin Prokop

Jaro ve skautském oddíle

Jarní slunce a  letní teploty nalily i  do  žil našich 
malých skautíků plno sil, a  tak není divu, že jsme 
zvládli plno pěkných akcí.

Naši Broučci zúročili své vědomosti nabyté v kur-
zu zdravovědy, který ve  spolupráci s  Červeným 
křížem absolvovali v zimě, i další znalosti ze společ-
ných schůzek a  výprav do  přírody a  na  Závodech 
světlušek a vlčat Zlínského okresu, které se koncem 
dubna konaly ve Štítné nad Vláří - vybojovali v kate-
gorii vlčat krásné, postupové, třetí místo. V závodě 
se prověřovaly jejich znalosti nejen ze zdravovědy 
či přírodovědy, ale i fyzická zdatnost, schopnost vy-
hledat si potřebné informace, vyřešit problémové 
situace či znát symboly české státnosti. O  zábavu 
a  další poučení se v  době volna postaral pozvaný 
musher se svým psím spřežením.

Poslední dubnový den – na  čarodějnice – jsme 
na vrchu Stráž nad vsí pořádali již tradiční společný 
táborák dětí a rodičů ze všech našich družin. I letos, 
jako každoročně, jsme si užili her, soutěží, lukostřel-
by a hlavně vychutnali pro mnohé z nás první letoš-

ní špekáček opečený u táboráku.
Hned další víkend, začátkem května, si naši mlad-

ší (Bobříci), vyzkoušeli, jaké je to strávit víkend bez 
všudypřítomné pomoci maminky a  vyrazili na  ví-
kendovou výpravu. Byla to pro ně zkouška ohněm 
před blížícím se táborem. V sobotu ráno jsme pěšky, 
s batůžky na zádech, vyrazili směr klubovna našich 
zlínských kamarádů. Počasí toho víkendu bylo sych-
ravé a  moc nepřálo pobytu venku, ale v  klubovně 
zlínských skautů bylo příjemně a útulno a čas nám 
při hrách a vyrábění rychle utekl. A tak jsme se ani 
nenadáli a  bylo nedělní dopoledne - čas vyrazit 
k domovu. Tentokrát jsme se svezli autobusem pří-
mo do náručí maminek, které na nás čekaly na za-
stávce v  Želechovicích (mimochodem, jednomu 
z tatínků moc děkujeme za odvezení spacáků tam 
i zpět).

Květen a začátek června hlavně Broučci zasvětili 
pilování znalostí a zdokonalování všech dovedností, 
protože v pátek třináctého, hned před třetí odpole-
dne, vyráželi do boje za dalším umístěním v Závodu 
světlušek a vlčat. Tentokrát do krajského kola v Kel-

či u Valašského Meziříčí. Závod začínal už v  pátek 
v  podvečer a  jeho první disciplínou bylo postavit 
si stan, ve kterém bude hlídka spát. Všem se to bez 
problémů podařilo, a  tak když první etapa závodu 
v pátek pozdě večer skončila, mohli si ve svých sta-
nech, za „zpěvu“ žab z blízkého rybníka Chmelník, 
zaslouženě odpočinout. V sobotu dopoledne závod 
pokračoval dalšími disciplínami, během kterých 
děti například pluly na kánoi, překonávaly přírodní 
překážky, připravovaly okurkový salát, poznávaly 
dopravní značky nebo si opět ověřily své znalosti 
první pomoci. Boj byl tentokrát tvrdší, přece jen se 
zde sešli ti nejlepší z předešlých kol, ale i tak se naší 
hlídce podařilo získat pěkné šesté místo, k  čemuž 
jim blahopřejeme.

Konec školního roku je za dveřmi a my už netrpě-
livě očekáváme a připravujeme vše na tábor, na kte-
rý tentokrát pojedeme samostatně už v  polovině 
července. Tak nám držte pěsti, aby se nám povedl, 
a my Vám na oplátku slibujeme, že Vám po prázdni-
nách dáme vědět, jak se nám tábor vydařil. 

Veronika Gajdůšková
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Ve středu 30. 4. 2014 uspořádal ŠSK ZŠ Želechovi-
ce nad Dřevnicí za podpory obecního úřadu tradiční 
fl orbalový turnaj dívek za rekordní účasti 8 týmů z 
celého okolí. Našim dívkám se v letošním roce mi-
mořádně dařilo a až na závěrečné nájezdy těsně 
podlehly dívkám z Kašavy.
Pořadí:

1. Kašava
2. Želechovice n. Dř.
3. Trnava
4. Štípa
5. Fryšták A
6. Fryšták B
7. Slušovice
8. Zlín-Okružní
ŠSK reprezentovaly: L. Slováčková, A. Sedláková, L. 
Sovadinová, N. Halová, M. Matlachová, H. Březinová, 
A Cvanová, T. Goláňová.
BLAHOPŘEJEME.

Ve středu 21. května 2014 jsme uspořádali novinku. 
Florbal pro nejmladší /1. – 3. ročník/ za účasti 
dalších pěti družstev ze Zlína, Fryštáku, Kašavy, 
Jasenné. Naši školu reprezentovali:
ŠTĚPÁN BROK, JAKUB KOLLER, MARTIN VACULÍK, 
ERIC KANDRAČ, JAN CHOVANČÍK, ROBERT LUNGA, 
MARTIN ŠVÁBÍK. Po urputných bojích jen o jednu 
branku zvítězilo družstvo Fryštáku,
2. MÍSTO OBSADILY DĚTI Z KAŠAVY
3. ZŠ OKRUŽNÍ ZLÍN A
4. ZŠ JASENNÁ
5. ZŠ ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
6. ZŠ OKRUŽNÍ ZLÍN B

Stalo se již tradicí, že vyučující anglického jazyka 
ze základní školy v Želechovicích nad Dřevnicí při-
pravují vždy na konci školního roku pro žáky devá-
tého ročníku ústní závěrečné zkoušky z anglického 
jazyka, tzv. English Finals.

Bylo tomu tak i letos. 20. – 21. května žáci před-
váděli své jazykové dovednosti před komisí. Komu-
nikovali na taková témata jako například Můj dům/
byt, Naše vesnice, Česká republika, Praha/Londýn/
New York, Volný čas, Hudba, Sport, Nákupy a podob-
ně. Celkem si žáci připravovali 17 tematických celků.

Cílem zkoušky je, aby si žáci vyzkoušeli mluvit v ci-
zím jazyce před komisí po dobu čtyř minut na téma, 

které si vylosují. Mnohdy to není tak jednoduché, 
jak se zdá. Ke zkoušce žáci přistoupili zodpovědně, 
byla patrná i nervozita, ale všichni to úspěšně zvládli. 
Nejlepší výkon předvedl Jakub Macík. Gratulujeme.

Jitka Kábrtová
Andrea Pritchard

V minulých týdnech mezi rodiči žáků základní 
školy vznikla diskuze ohledně stravování dětí v 
rámci školy. Rodiče kritizovali automaty na cukro-
vinky a nápoje, které jsou umístěny v prostorách 
školy a děti k nim mají volný přístup. Jedním z dů-
ležitých témat byla také úroveň stravování ve škol-
ní jídelně. Rodiče žáků školy projevili zájem se do-
zvědět, z jakých surovin se ve školní kuchyni vaří, 
kdo suroviny dodává, jaké dochucovadla se použí-
vají, zda se připravují pokrmy např. i z polotovarů. 
Názory na tuto problematiku se různí a povětšinou 
vycházejí z nedostatku informací. Proto si zástupci 
SRPŠ dohodli schůzku s vedoucí školní jídelny paní 
Ivanou Minaříkovou. 

V pondělí 12. května 2014 tedy navštívili zá-
stupci SRPŠ školní kuchyni. Paní Minaříková i její 
kolegyně velmi přivítaly, že rodiče projevili tímto 
způsobem zájem dozvědět se, jakým způsobem 
je připravováno jídlo ve školní kuchyni. Rodiče 
mohli „nahlédnout pod pokličku“ kuchařkám, 
které zrovna připravovaly pondělní oběd (hrstko-
vá polévka se zeleninou, hovězí kousky s mrkví, 
dušená rýže, zelový salát s ovesnými klíčky a ma-
linová šťáva). Paní Minaříková provedla zástupce 
celým provozem vč. skladovacích prostor. Poho-
vořila s nimi o všem, co je zajímalo a upřesnila jim 

jakými zásadami se řídí při přípravě jídel. Dětem 
je nabídnuta pestrá skladba jídelníčku, 2x v týdnu 
se připravuje výběr ze dvou jídel, denně je zdravá 
příloha čerstvý zeleninový nebo ovocný salát. Kaž-
dodenní součástí obědu jsou různé druhy nápojů, 
které jsou slazeny např. biosirupy. Mezi surovina-
mi, které rodiče mohli vidět ve skladu, byla např. 
rýže natural, jáhly, mungo aj. Kořenící přípravky 
používají bez glutamátů. Je třeba zdůraznit, že 
v kuchyni se ze zásady vyhýbají polotovarům či 
instantním potravinám. Používají čerstvé ovoce 
a zeleninu. Vedoucí kuchyně zároveň přiznala, že 
sestavit takový jídelníček, aby se vešla do ceny 
stravenky, není opravdu jednoduché. Často např. 
využívá i slev od dodavatelů a podle toho sesta-
vuje jídelníček. 

Zástupci SRPŠ byli mile překvapeni čistotou, pří-
stupem celého kolektivu kuchařek. Bylo dohodnu-
to, že v případě zájmu ostatních rodičů je možno 
schůzku zopakovat. Dne 26. května 2014 se konala 
schůzka třídních důvěrníků a ti doporučili radě 
školy ke schválení, aby na chodbě školy již v ná-
sledujícím školním roce nebyly umístěny automa-
ty na nápoje a cukrovinky a byl zachován pouze 
automat na mléčné výrobky.

Zástupci SRPŠ

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ŽELECHOVICE N. DŘ.

NÁVŠTĚVA ŠKOLNÍ JÍDELNY

FLORBALOVÝ TURNAJ 

DÍVEK

FLORBAL DĚTÍ 

1. – 3. ROČNÍKU
ENGLISH FINALS
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Na  školu v  přírodě se děti vždy těší. Ti zkušení 
vědí, že je čeká legrace, dobrodružství. Ti, co jedou 
poprvé, bývají plní očekávání, jsou trochu napjatí, 
jaké to bude, jak to zvládnou.

Nebylo tomu jinak i tentokrát. Letos jela na školu 
v přírodě II. A, III. A a IV. B do Hipocentra do Koryčan.

Sotva se děti ubytovaly, sešly se na  terase, kde 
probíhal první výukový program zaměřený na třídě-

ní odpadů (a třídilo se opravdu poctivě). Odpoledne 
jsme se vydali na průzkum okolí. V zámeckém leso-
parku jsme stavěli domečky pro místní skřítky. A pro-
tože děti byly nabité energií, tak po hodince učení 
vyrazily na hřiště sportovat.

Druhý den byla naplánovaná výprava na vzdále-
nější základnu, kde se děti věnovaly focení ptačích 
budek, pozorování přírody. Po návratu někteří vyrá-
běli hnízda pro ptáčky, jiní zpracovávali pracovní list, 
určovali druhy ptáků podle klíče. Odpoledne patřilo 
soutěžím a  hrám. A  večer, večer směly děti pono-
covat, protože šly pozorovat skřítky, kteří tu v  noci 
chodí.

Další den patřil koňům a všemu, co k nim náleží. 
Děti si prohlédly stáje, určovaly plemena, názvy částí 
těla koně, jezdily na  koních, lasovaly, sledovaly vý-
cvik koňů, jezdění gymnastek na koních a pak si vše 
zopakovaly při vyplňování pracovních listů. Závěreč-
ný podvečer se opékalo a zpívalo.

Poslední den jsme měli závěrečnou konferenci, 
kdy jsme si shrnuli poznatky z výukových programů. 
Také jsme vyhodnotili nejlépe uklízené pokoje (pří-
jemné zjištění, že i  kluci si umí udržovat pořádek). 
Pak jsme si pohledali své věci, nacpali je do  kufrů 
a vyhlíželi autobus.

Za zpěvu SLÁVA, NAZDAR VÝLETU,… jsme dora-
zili zpátky do  Želechovic a  na  pobyt budeme ještě 
dlouho vzpomínat.

Za kolektiv L. Němcová

V y n i k a j í c í h o 
úspěchu dosáhly 
žákyně naší školy 
Karolína a  Vero-
nika Churé, když 
se jako členky 
juniorského Fit-
ness týmu Ae-
robik klubu Zlín 
zúčastnily Mis-
trovství Evropy, 
které se konalo 
ve  dnech 28.-31. 
května ve  Vídni 
a zde získaly stří-
brnou medaili. Je 
to veliký úspěch 
klubu a  zvláš-
tě tohoto týmu, 
který se na  svém 
prvém zahranič-
ním startu hned 
zařadil mezi ev-
ropskou aerobní 
elitu.
Děvčatům 
i klubu 
blahopřejeme.

I v období hlavních prázdnin nabízíme další 
možnost smysluplného využití volného času našim 
žákům. Přicházíme s nabídkou školního tábora.
Základní informace v kostce.
Tábor se uskuteční od 7. 7. do 11. 7. 2014
Děti budou přicházet hlavním vchodem do školy 
v 8:00 hodin a program končí v 16:00 hodin.
Program:

pondělí - návštěva dětského hřiště Bartošova čtvrť, 
oběd ve škole, soutěžní odpoledne
úterý - celodenní návštěva ZOO Zlín, oběd v ZOO
středa - plavání ( lázně Zlín), oběd ve škole, výtvar-
ná práce s textilem
čtvrtek - celodenní výlet - hrad Malenovice, oběd 
v Malenovicích
pátek - atletické závody, oběd ve škole, opékání

Účastníci by měli mít na příslušný den potřebné 

vybavení.

V případě jakýchkoliv dotazů volejte 775 779 702.

V úterý 20. 5. 2014 se čtyři naši reprezentanti 
vypravili na tradiční přespolní běh v Kašavě. V 
kategorii 4. a 5. tříd Petr Větříšek získal 1. místo. 
Blahopřejeme.
V kategorii 6. a 7. tříd obsadil David Krupík 12. 
místo.
Mezi nejstaršími žáky byl až po velkém boji Viktor 
Špendlík čtvrtý a David Hejtmánek obsadil desáté 
místo.
Akce se zúčastnilo 7 škol z blízkého okolí.

ŠKOLA V PŘÍRODĚ V KORYČANECH

MEZINÁRODNÍ SPORTOVNÍ ÚSPĚCH 

NAŠICH DĚVČAT
ŠKOLNÍ TÁBOR

KAŠAVSKÝ BĚH
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V  pátek 20. června se v  Základní škole Želechovice nad Dřevnicí 
konala akce s  názvem „Zahradní slavnost aneb ukončení školního 
roku“.  Akci organizovali členové SRPŠ ve spolupráci se Základní ško-
lou a obcí Želechovice nad Dřevnicí. Cílem tohoto setkání bylo nejen 
rozloučení se školním rokem 2013/2014, ale také vzájemné setkání 
rodičů, učitelů a dalších pracovníků školy.

„Rádi bychom, aby se mezi školou a rodiči vytvořil pozitivní vztah 
a toto neformální setkání bylo ideální příležitostí“ vysvětlila dlouho-
letá členka SRPŠ Jitka Klásková.

Celou slavnost zahájil starosta obce Želechovice nad Dřevnicí Mi-
chal Špendlík. Po něm se slova ujal i  ředitel Základní školy pan Mi-
chal Cholek.  Poté se představily děti z několika tříd prvního stupně, 
které si pod vedením svých třídních učitelek připravily vystoupení. 
Již tradičně vystoupil folklorní soubor Valášek paní učitelky Drábkové 
a celý program zakončila děvčata s Aerobic klubu Zlín. Celý program 
slovem provázel moderátor Rádia Zlín Filip Bártek. 

Zaměstnanci školní kuchyně pod vedením paní Minaříkové připra-
vili pro všechny pohoštění. Rodiče si mohli zakoupit grilovaný steak 
se zeleninovým salátem a děti si opekly špekáčky u nedalekého oh-
niště. Během celého dne se děti výborně bavily na skákacím hradě 
před školou nebo na dětském hřišti. Rodiče měli možnost si popoví-
dat s učiteli i mezi sebou. Atmosféra prvního ročníku byla výborná, 
náladu kazilo jen proměnlivé počasí. 

Touto cestou bychom rádi poděkovali pedagogům, kteří s dětmi 
připravili program a zaměstnancům školní kuchyně za výborné ob-
čerstvení. Velké poděkování patří také skautskému oddílu Broučci 
pod vedením Tomáše Ryšavého bez nichž bychom se neohřáli a kteří 
se vzorně starali o táborové ohniště.

Výtěžek z prodeje občerstvení bude použit na činnost SRPŠ, které 
podporuje školní i mimoškolní aktivity žáků.

Věříme, že podobná zahradní slavnost se uskuteční i za rok a stane 
se milou tradicí u nás v obci.

ZAHRADNÍ SLAVNOST 

ANEB UKONČENÍ ŠKONÍHO 

ROKU 2013 / 2014

Nabídka zájmových útvarů 2014/2015
NÁZEV DEN ČAS URČENO

Školní sportovní klub 

Florbal po 12:45 1. - 5. hoši i dívky

Florbal čt 13:30 1. - 5. hoši i dívky

Florbal út 13:45 6. - 9. tř.

Florbal st 6:30 6. - 9. tř.

Florbal pá 13:45 6. - 9. tř.

Badminton út 6:30 5. - 9. tř.

Šachy čt 14:00 1. - 9. tř.

Zdravotní TV   1. - 5. tř.

Stolní tenis   1. - 9. tř.

Aerobik    

    

Příprava na SŠ M čt 6:45-7:30 9.tř

Doučování M po-pá 6:45 II. st.

Procvičování pravopisu st 13:45-14:25 II. st.

Příprava na SŠ JČ   9. tř

Psaní deseti prsty   5.-9. tř.

Keramika   1. - 6. tř

Dyslektický kroužek    

Valašský kroužek   1. - 5. tř

Včelařský kroužek   1. - 9. tř

Logopedie    

Náboženství   1. - 9. tř

Lovci podnikavých duchů   1. - 7. tř

    

ZUŠ - obory

Flétna    

trubka    

tenor    

baryton    

tuba    

kytara    

klávesy    

literárně dramatický obor    

    

    

Rytmik - útvary 

Sebeobrana    

taneční kroužek    

Nabídka zájmových útvarů je předběžná a může se ještě dle okolností a zájmu změnit
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MATEŘSKÁ ŠKOLA

Další rok je téměř za námi a děti se už velmi těší 
na prázdniny. Zatím však budeme pokračovat v pil-
né práci, která nás ještě čeká. 

Jako každý rok i letos jsme se vydali s předškoláky 
do  Základní školy Želechovice nad Dřevnicí, děti si 
pro nás připravily zajímavý program a nahlédli jsme 
do prvních tříd. 

Dne 20.5. 2014 se děti 1. 2. a  3.třídy vypravily 
na  výlet do  Archeoskanzenu Modrá a  Botanické 
a sladkovodní expozice Živá voda.

V Archeoskanzenu Modrá jsme se mohli podívat, 
jak dříve žili lidé na Velké Moravě za dob Konstanti-
na a Metoděje. S odborným výkladem pro děti jsme 
postupně přistupovali ke všem stavbám, které si děti 
mohly prohlédnout. Malé domečky, kde žilo více než 
5 lidí a všichni spali na jedné posteli, kostelík sv. Jana 
a různé řemeslnické stavby. Vyzkoušeli jsme si, jak se 
jedlo dříve ze dřevěných misek a dřevěných lžic, pro-
zkoumaly všechny nástroje tehdejší doby. Prostřed-
nictvím fi rmy Lesy ČR jsme měli možnost seznámit 
se s největší sovou u nás, Výrem velkým. Dozvěděli 
jsme se zajímavosti o sově a dalších ptácích našeho 
lesa. Děti si mohly výra i ostatní ptáky opatrně po-
hladit. 

V předškolním věku je důležité vytvářet u dětí zá-
klady správného vztahu k přírodě a proto jsme na-
vštívili Botanickou a sladkovodní expozici, kde jsme 
se seznámili s životem ve vodě i kolem vody, s vodní-
mi živočichy i rostlinami řeky Moravy. 

V  podvodním tunelu jsme viděli pstruhy, štiky, 
kapry, sumce a další velké ryby. Mohli jsme poznávat 
nejen zrakem, ale i hmatem a na chvíli jsme se moh-
li vcítit do role slepých lidí. Zavřeli jsme oči a podle 
hmatu poznávali o  jakou rybu se jedná. Ryby byly 
odlité ze sádry a měly specifi cké znaky. 

Na  Velehradě se konala výstava hraček, děti 

měly možnost si pohrát 
s  hračkami svých rodičů. 
Na  konci našeho výletu 
jsme se stavili na  zmrzli-
nu a na dětské hřiště, kde 
se děti mohly vyskotačit.
Výlet si děti velmi užily 
a odvezly si nezapomenu-
telné zážitky a také menší 
suvenýry. 

29.5.2014 se konala 
v  naší MŠ besídka pro 
maminky. Paní učitelky 
s  dětmi pilně nacvičovaly 
pásmo básní, písní a taneč-
ků. Děti ze 2. třídy vyrobi-
ly pro maminky domácí 
mýdla a  srdíčko s  přáním. 
Celá herna se proměnila 
na  rozkvetlou louku plnou 
barevného kvítí a motýlků. 
Dětem se vystoupení moc povedlo a také sklidily za-
sloužený velký potlesk.

Dne 30.5. 2014 začal předplavecký výcvik pro děti 
předškolního věku. Děti se seznámí se základy plavá-
ní v pěti lekcích, které se konají vždy v pátek.

V sobotu 31. 5. 2014 jsme si s dětmi ze 2. třídy při-
pravili krátké vystoupení ke dni dětí, které se konalo 
na staré střelnici v Želechovicích. 

V  rámci RVP jsme se zúčastnili výukového pro-
gramu v  Rožnově pod Radhoštěm- JAK VALAŠI 
CHOVALI VČELY. Dozvěděli jsme se zajímavé infor-
mace o starších i současných způsobech chovu včel, 
neobyčejném životě včelího společenství a  včelích 
produktech.S dětmi ze 2. a 3. třídy jsme si prohlédli 
areál Valašské dědiny, kde nás přivítal hýkající oslík, 
ze kterého děti měly náramnou radost. Pozorovali 
jsme včely ve  skleněném výukovém úlu. Navštívili 
jsme starou školu s  výukou věnovanou životu včel 
a  včelstva, doplněnou pozorováním stavby těla 
včely pomocí mikroskopu. Vypracovali jsme pracov-
ní listy,které měly ověřit nově získané vědomosti. 
Ochutnali jsme také bylinkový čaj s medem, dosta-
li jsme na  ochutnávku chleba s  medem, vyrobili si 
z  mouky a  vody hračku a  z  včelího plástu vyrobili 
přírodní svíčky.Děti si odnesly spoustu nových uži-
tečných informací ze života včel ,ale také z historie 
života na Valašsku. 

Na konci června se rozloučíme s předškoláky- pa-
sováním na  školáky. Přejeme všem předškolákům, 
aby se jim ve škole dařilo a učení je bavilo! 

Přejeme vám všem krásné, slunečné léto, poho-
dové prázdniny a  tu 
nej… dovolenou, ať už 
někde za humny, nebo 
v exotických krajinách. 

Třída Myšiček – 
nejmenších tříletých 
dětí se zúčastnila výle-
tu do  Archeoskanzenu 
Modrá, kde se projevi-
lo, že se z dětí už oprav-
du stali školáčci, schop-
ni zvládnout cestu bez 
rodičů. Potvrdilo se to 
i  na  besídce věnované 
maminkám, kde děti 
předvedly básničky 
a  písničky, se kterými 
se seznámily během 
školního roku. Závě-
rečný tanec na  píseň 
Jaroslava Uhlíře a Karla 

Černocha - Večerníček a dárky vyrobené maminkám 
všechny přítomné upřímně potěšily.

Andrea Gajdošíková, učitelka
Petra Slováčková, učitelka

Integrace dětí s handicapem
Často se nyní setkáváme s integrací dětí s handi-

capem do běžných tříd mateřské školy. Naše školka 
také integruje děti se specifi ckými potřebami.

 Tyto děti potřebují speciální vzdělávací potřeby 
a  pomůcky. Samozřejmě jsou kladeny větší nároky 
na paní učitelky, a paní ředitelku, která se musí potý-
kat s větším množstvím nejen administrativní práce. 
Děti s handicapem s námi jezdí na výlety a stávají se 
součástí třídy. 

Je to velice prospěšné pro všechny. Ostatní děti si 
díky integraci utvářejí empatičtější vztah k okolí. 

Lucie Zmeškalová, asistent pedagoga

Ohlédnutí za logopedickou péčí v MŠ 
ve školním roce 2013/2014

V  letošním školním roce 2013/2014 bylo do  in-
dividuální logopedické péče zařazeno 19 dětí z MŠ 
Podřevnická a 10 dětí z MŠ 4. května. 

Celý rok jsme pracovali podle cílů stanovených 
v našem projektu „Dokážu to říct“, za který jsme zís-
kali dotace z MŠMT. V rámci dotací jsme vybavily MŠ 
logopedickými pomůckami pro logopedickou pre-
venci, byla vybudována logopedická pracovna v MŠ 
Podřevnická a pracovny byly vybaveny pomůckami 
pro individuální logopedickou péči. 

Každý měsíc pracovaly s  dětmi paní učitelky 
na třídách v rámci logopedické prevence, podle no-
vého logopedického dodatku ve školním vzděláva-
cím programu. S dětmi prováděly dechová a fonační 
cvičení, artikulační cvičení a cviky na rozvoj pohyb-
livosti mluvních orgánů, řečnická cvičení na celkový 
rozvoj řeči, slovní zásoby a  vyjadřovacích schop-
ností. Děti měly k  dispozici zajímavé logopedické 
pomůcky, které byly v rámci projektu do MŠ zakou-
peny. Podrobné informace, co se daný měsíc s dětmi 
procvičuje, byly pro rodiče vyvěšené na nástěnkách 
v MŠ a na webových stránkách školy. 

Do  individuální logopedické péče byli zařazeni 
především předškoláci a starší děti. V rámci logope-
die byly s dětmi procvičovány problematické hlásky, 
u  dětí s  opožděným vývojem řeči byla logopedie 
zaměřena na celkový rozvoj vyjadřování a slovní zá-
soby. Některým dětem se v průběhu školního roku 
podařilo dotrénovat všechny hlásky a  logopedická 
péče byla úspěšně ukončena. S ostatními dětmi bu-
deme pokračovat v  procvičování v  příštím školním 
roce, případně v základní škole.

Mgr. Eva Jurigová, učitelka
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TJ SOKOL A ČČK ŽELECHOVICE 

NAD DŘEVNICÍ

DĚTSKÝ DEN 7. 6. 2014 
TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí tímto děkuje 

všem ochotným pořadatelů, učinkujícím, sponzorům, 
SDH Želechovice nad Dřevnicí a MS ČSČK Želechovice 
nad Dřevnicí za to, že DĚTSKÝ DEN v Želechovicích nad 
Dřevnicí se opět vydařil.

Cvičení seniorů
Když jsme začali v  září minulého roku cvičit, tak 

jsme slyšeli hlášky typu „to brzy skončí“, „nevydrží“, 
nebo také „až přijde jaro a  zahrádka, tak přestanou“. 
A my nepřestali a dokonce  se nám to líbí čím dál víc. 
Vždy se něco nového naučíme, dozvíme, také se rádi 
zasmějeme a je nám spolu dobře. Dá se říct, že na za-
čátku se to některým moc nedařilo, ale snažíme se 
a  výsledky se dostavily. Někteří cvičí třeba i  na  židli, 
když to jinak nejde, ale cvičí a to všechno se počítá. Tak 
a tady je ukázka, jak nám to jde s overbaly.

Jindřiška Hurtová

Senátorský chodníček
Dne 17. května 2014 proběhl již 12. ročník „Senátor-

ského chodníčku“.
Ze Želechovic bylo přihlášeno celkem 25 lidí, avšak 

nakonec nás jelo asi díky nepříznivému počasí  pou-
ze 13. Všichni, kteří nejeli mohou litovat, protože to 
bylo všechno opět skvělé. Svatý Petr nad námi držel 
ochrannou ruku, protože nepadla za celý den ani kap-
ka, teplota byla akorát, takže nám to přes Bílé Karpaty 
šlapalo skoro samo. Přijela poprvé  i velká skupina přá-
tel ze Slovenska z Trnavy a to již do Val. Klobouk, kde 
jsme byli přivítáni a dokonce pohoštěni od slovenské 
kmotry Senátorského chodníčku paní Renaty Zmajko-
vičové jejím výborným koláčem.

 V Pruském proběhlo vše jako vždy hladce a ve vý-
borné náladě, zasadili jsme novou lipku a potom jsme 
už všichni z  Vršatce vesele šlapali pěšky. A  šlapaly 
s  námi i  europoslankyně Olga Sehnalová, paní Rena-
ta Zmajkovičová společně se senátorkou paní Alenou 
Gajdůškovou.  Asi uprostřed cesty leží kaplička Panny 
Marie, kde se vždy posilňujeme na další cestu. Je tam 
legrace, ale hlavně zde skoro každý rok zazní marián-
ské písně, které krásně dokreslují celkovou atmosféru 
okolo kapličky. 

V  Nedašově na  nás čekal opět bohatý program, 
pohoštění a  ve  vyhlášené anketě z  naší želechovické 
skupiny 4 účastníci vyhráli hodnotné ceny. 

Za  všechny zúčastněné bych chtěla poděkovat 
paní senátorce PaedDr. Aleně Gajdůškové, pod jejímž 
patronátem  se tato akce již dvanáctým rokem koná 

a doufáme, že se příští rok opět na této akci setkáme.
Jindřiška  Hurtová

Zájezd do Lednice a okolí
Ve  středu 11. června 2014 uspořádal Klub senio-

rů Želechovice – Paseky a MS ČČK Želechovice nad 
Dřevnicí zájezd. Naplánovali jsme docela bohatý 
program. Brzy ráno již v  6,15 hod. jsme vyjeli směr 
Lednice, kde jsme dorazili před 9. hodinou a  přes-
ně v 9,15 hodin začala prohlídka zámku, která trva-
la celou hodinu a  to byl pouze I. Okruh. Ty okruhy 
jsou celkem 4 a věřte, že je se na co dívat. Nádherné 
dřevěné stropy, schodiště, dveře, všechny umělec-
ky vyřezávané. Krásný zážitek jsme měli i  ve  sklení-
ku, i  když trochu horký. Vždyť ve  středu jsme měli 
na teploměru k 36 stupňům celsia.

Na  další cestu jsme se vypravili do  Strážnice, kde 
jsme navštívili výrobnu modrotisku, který zde vyrá-
bějí klasickou ruční metodou. Dozvěděli jsme se něco 
o  historii a  také o  současné situaci výroby. Navštívili 
jsme také prodejnu, která je součástí výrobny, kde si 
někteří milovníci modrotisku nakoupili. Poté jsme pře-
šli do „Restaurace na rynku“ na oběd.

Asi ve  14 hodin jsme vyrazili směrem Modrá, kde 
nás čekala prohlídka sladkovodní  a botanické expozi-
ce „Živá voda“. Prošli jsme se tunelem s živými rybami, 
podívali jsme se na expoziční nádrž, kde žije např. úhoř 
říční, vyza velká, jeseteři, štika obecná, okoun říční, 
kapr, candát a další druhy. Jelikož expozice má i kou-
pací jezero a brouzdaliště, tak se náš většina zchladila 
alespoň tak, že jsme si ponořili do  jezera nohy. Bylo 
to velmi příjemně, ale jelikož jsme chtěli stihnout náš 
další program, tak jsme se vypravili ještě do Tupes, kde 
nás čekala prohlídka 
muzea keramiky s  vel-
mi podrobným a  zají-
mavým výkladem jak 
o historii, tak o součas-
né situaci tupeské ke-
ramiky. Samozřejmě, že 
nechyběla ani návštěva 
prodejny, kde si mnozí 
zakoupili nádherné vý-
robky z této keramiky.

Naše poslední za-
stávka byla určena 
Velehradu. Zcela jistě 
je velmi málo lidí, kte-
ří tuto památku ještě 
nenavštívili, avšak po-
každé když do ní vstou-

píte, obestře Vás úžasná atmosféra této baziliky a klid 
Vám vstoupí do duše. Ani na tělo jsme nezapomněli, 
jelikož skoro všichni navštívili místní cukrárnu, kde 
jsme se osvěžili, poseděli venku u kávy a pochvalovali 
si, jak jsme celý ten den zvládli.

Domů jsme dorazili okolo půl osmé samozřejmě 
unaveni, ale docela příjemně a  všechno spravila po-
řádná sprcha. 

Děkujeme pořadatelům za  organizaci zájezdu 
a Obecnímu úřadu Želechovice nad Dřevnicí za příspě-
vek na dopravu. Už po cestě jsme přemýšleli, kam po-
jedeme příště a myslím si, že to bude jistě opět skvělé.

Jindřiška Hurtová 

Vážení občané, chtěla bych vás seznámit 
s činností klubu seniorů v Želechovicích nad 
Dřevnicí -  Pasekách v  první polovině roku 
2014. Nejdříve jsme měli velkou brigádu 
tzv. „jarní úklid“ - umývání oken, podlahy, 
zametání venkovních prostor i  autobuso-
vé zastávky. Následovalo několik posezení 
bud s  programem nebo jen tak, jak se říká 
„po sousedsku“. V dubnu jsme navštívili Zlín-
ské divadlo hru „Žitkovské bohyně“. Na  za-
čátku měsíce května se uskutečnila vycházka 
k Hlavničkově studánce, kde nás pan Zezula 
pozval i do myslivecké chaty a tam nás po-
hostil. Využíváme i  služeb H. Hurtové, která 
k  nám do  klubovny ochotně přijede a  na-
masíruje nám naše unavené tělo. Květnová 
schůze proběhla jako každý rok v  duchu  
oslav Dnu matek. Ve středu 11. června 2014 
jsme navštívili Lednici a  její okolí společně 
se seniory a členy MS ČČK Želechovice nad 
Dřevnicí. To bylo pár slov o naší činnosti. 

Za klub seniorů Božena Patáková

ČINNOST KLUBU SENIORŮ 

ŽELECHOVICE NAD 

DŘEVNICÍ - PASEKY
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HASIČI ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ

HASIČI ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ - PASEKY

Mladí hasiči

Letošní soutěžní sezónu započali naši mladí hasiči 
ve velkém stylu. Nejen, že přibylo pár nových členů, ale 
své dělá také pravidelný trénink. Při snaze a troše štěstí 
se našim mladým hasičům na  soutěžích konečně za-
dařilo. Za to bych je chtěla velmi pochválit, jen tak dál!  

Sezóna odstartovala první soutěží 3.5.2014 
na Klečůvce, kde naši MH získali 1. místo. Druhá sou-
těž se konala v  Otrokovicích 17.-18.5.2014, kde se 
zúčastnili naši MH Jarního části okresního kola hry 
Plamen. Nesoutěžilo se pouze v  požárním útoku, 
byly zde i štafety, které naši MH neměli možnost na-
trénovat kvůli tomu, že zde na to bohužel nemáme 
vybavení. A tak si to tam vyzkoušeli rovnou na ostro. 
Soutěž byla náročná, trvala 2 dny a celkově se naši 
MH umístili na 18. místě. Třetí soutěž byla 24.5.2014 
opět na  Klečůvce, kde se tentokrát sjela spousta 
týmů, a my jsme vysoutěžili krásné 3. místo. 

21. 6. 2014 se konal v  areálu Střelnice v  Želecho-
vicích 11. ročník Pohárové soutěže mladých hasičů 
v  požárním útoku. Zúčastnilo se 5 týmů v  katego-
rii mladších žáků a  4 družstva starších žáků. Každý 
tým měl 2 pokusy, aby předvedl co nejlepší požární 
útok. Našim mladým hasičům první pokus nevyšel, 
ale druhý pokus s časem 17,09s jim zajistil 1. místo 
na domácí půdě, za což je velmi chválíme!

Soutěže budou i nadále pokračovat a já doufám, 

že se nám povede, 
tak skvěle jako do-
posud.

Veronika Zichová

Družstva mužů 

a žen

Družstvo mužů 
i  žen začalo letošní 
zápolení 3. 5. 2014 
okrskovou soutěží 
v  požárním sportu 
na  Klečůvce. Sou-
těžilo se ve  štafetě 
4x100 m a  požárním 
útoku. Holky obsadi-
ly perfektní 1. místo 
a  kluci pozici bron-
zovou. 7. 6. 2014 pak 
naše družstvo žen, 
družstvo žen z  Lípy 
a  smíšené družstvo 
mužů z  Pasek, Že-

lechovic a  Lužkovic reprezentovalo osmý okrsek 
na  Okresní soutěži v  požárním sportu na  Březové. 
Naše holky nejvíce potrápily štafety jednotlivců a tak 
se umístily ve druhé půlce výsledkové listiny. Smíše-
né družstvo mužů zde získalo vynikající třetí místo, 
což je nejlepší výsledek za  dlouhou dobu, možná 
kdy vůbec. Gratulujeme!

A  konečně také odstartoval další ročník soutěží 
Grand Prix VIII. okrsku. První soutěž z  tohoto seriá-
lu se uskutečnila tradičně na Klečůvce (24. 5. 2014). 
Náročná trať, horké počasí,… mimo jiné i  výjezd 

k  požáru. I  přes to se soutěž dokončila a  naše obě 
družstva si odvezla z Klečůvky ty nejcennější poháry, 
což je skvělým začátkem do sezóny.

14. 6. 2014 následovala další soutěž Grand Prix, 
tentokrát v  Ostratě, kde nás čekal „oblíbený“ žleb. 
Komplikovanost tratě se projevila a zamíchala s po-
řadím v Grand Prix. Zadařilo se klukům z Pasek, naši 
muži získali třetí místo a ženy obsadily druhou příč-
ku. Většina soutěží z Grand Prix nás ještě čeká (další 
5. 7. 2014 v  Lužkovicích), a  tak nezbývá nic jiného, 
než natrénovat a  dát do  toho maximum. Snad se 
bude dařit i nadále!

Výjezdová jednotka

Jak již bylo řečeno, 24. 5. 2014 narušil soutěž 
na  Klečůvce požár. Hořelo v  průmyslové zóně pod 
Klečůvkou. Náš příjezd na  místo byl velmi rychlý – 
do  3 minut. Ovšem hořelo víc, než co nám prozra-
zovala SMS z varovného systému – palety, nákladní 
automobil a  po  několika výbuších se požár ještě 
více rozrostl. Po  informování velitele zásahu, co se 
na místě děje, se začalo vytvářet vedení, které z při-
jíždějících cisteren zásobovalo vodou útočné proudy 
zasahujících hasičů. Kluci z Pasek zprovoznili ucpaný 
hydrant a také se zřídila dálková doprava vody z ne-
daleké řeky Dřevnice. Přes nás jsme doplňovali vo-
dou žebřík, který vše hasil shora. Po hodině byl oheň 
pod kontrolou.

 
Co se událo dále

26. 4. 2014 účast na 21. ročníku mezinárodní 
hasičské pouti na Sv. Hostýně,
30. 4. 2014 stavění májky na Střelnici,
4. 5. 2014 účast na 20. ročníku hasičské pouti 
na Provodově,
31. 5. 2014 Dětský den a kácení májky na Střelnici. 
Akci fi nančně podpořila naše obec a Bistro No. 30, 
za což velmi děkujeme,
7. 6. 2014 ukázka mladých hasičů na Dětském dni 
v Želechovicích.

 
Pozvánka

Srdečně zveme spoluobčany na  tradiční pou-
ťovou dálkovou dopravu vody, která se uskuteční 
v  neděli 29. 6. 2014 od  14 hodin na  trase Pošta – 
Střelnice, a  také na poslední soutěž Grand Prix VIII. 
okrsku, která se bude konat 16. 8. 2014 od 14 hodin 
na Střelnici. Těšíme se na Vaši účast!

Za SDH Želechovice nad Dřevnicí 
Michaela Klásková a Ing. Petr Hrazdira

Jarní akce na Želechovických pasekách

Letošní Velikonoční pondělí nás obdařilo hez-
kým slunečným počasím. Přímo vybízelo opustit 
pohodlí domovů a  vydat se pokochat krásami 
blízkého okolí. Náš ,,turistický kroužek“ se rozho-
dl zopakovat již známou trasu Paseky-motorest 
Zádveřice. Nakonec naši skupinku tvořilo 11 do-
spělých, 2 děti a  2 psi. Při přátelském povídání 
cesta pěkně ubývala. Za tři hodinky jsme dorazili 
do  cíle, kde jsme se odměnili dobrým obědem, 
kávičkou či vychlazeným pivkem. 

Jitka Chytilová
Výlet na Příschlop

Další z  tradičních akcí byl cyklistický výlet 
na Příschlop, tentokrát mokrá varianta – kvůli stu-
denému a  deštivému počasí se našli pouze dva 
odvážlivci na  kole. Ostatní – a  nebylo nás málo 
– jsme se dopravili auty a většinu času jsme byli 

schovaní v příjemně vytopené chatě. Ani vycház-
ky po okolí nebyly s tradiční vyhlídkou, kvůli mlze 
bylo vidět jen na pár metrů. Přesto to byl hezký ví-
kend s opékáním špekáčků, kotlíkovým gulášem 
a hraním her, při nichž jsme se výborně bavili.

Pavla Hanzlíková
 

Květnové „májkování“

Začátkem května jsme se opět sešli u  zdobení 
a stavění máje. Počasí nám moc nepřálo, byla téměř 
lednová zima, takže se nás sešlo málo, ale májku jsme 
nazdobili i postavili. Sice za pár dnů nám koruna májky 
zmizela, ale to nás neodradilo a kácení máje se na kon-
ci května konalo. Tentokrát byla účast velká a k výbor-
né náladě přispěly i dobré výsledky z hasičské soutěže 
a vynikající umístění dvou našich posádek Chytil – Vaj-
dák a bratrů Krajčových na Rallysprint Kopná.

Pavla Hanzlíková

Soutěž GP na Klečůvce

Jako každým rokem i letos je pořádáno Grand 
Prix 8. okrsku v  požárním útoku a  kde jinde za-
hájit úvod seriálu, než na  Klečůvce. Raritou této 
soutěže je počasí, která byla po  několik let do-
provázena mírným deštěm, ovšem pro letošek 
si pořadatelé „vymodlili“ alespoň zamračeno. 
Soutěži mužů a žen předcházela soutěž mladých 
hasičů. Pro nás byla prioritou obhajoba celkové-
ho vítězství GP z loňského roku v kategorii muži. 
Náš tým si vylosoval poslední startovní pořadí, 
což je výhoda pro seznámení se s časy ostatních 
týmů, ale nevýhoda promočeného terénu. Velmi 
dobrým časem se blýskl tým Želechovic, a jak se 
později ukázalo, byl vítězný. Druhý čas zazname-
nalo družstvo z  Ostraty. Naše družstvo odstar-
tovalo ve  velkém stylu a  od  úvodních vteřinek 
bylo vidět, že útočíme na  první pozici. Bohužel 
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Pokud se vysloví jméno Standa Březík, řada lidí 

v  Želechovicích i  Lužkovicích si ihned vzpomene 

na nesmírně obětavého a veřejně činného člověka, 

který významnou část svého života věnoval práci 

s  mládeží ve  sportovních klubech, ale i  muže, kte-

rý do  našeho kraje vnesl pojem „skauting“ a  svým 

vysokým morálním kreditem mu dal smysl. Kdo 

„Stana“ poznal, jistě měl také možnost zaposlou-

chat se do jeho vzpomínek na daleké země, ve kte-

rých pracoval a cestoval. Celý svůj bohatý život pak 

zmapoval do stohů ručně psaných kronik, fotogra-

fi í a  fi lmových nahrávek. Osobně jsem se Standou 

poprvé přišel několikrát do styku, když po revoluci 

spoluobnovoval želechovický Junák, v  klubovně 

na sokolovně či na tábořišti v Hlemýždím údolí. Kaž-

doročně pak již řadu let patří k milé tradici jej navští-

vit na Štědrý den s plamínkem Betlémského světla. 

Budeme-li chtít, Stando, zmapovat Tvou práci 

s mládeží, jak daleko do minulosti se musíme 

vrátit?

Všechno začalo Skautem. Měli jsme tehdy s Oldou 
Hutěčkou a  mými bratry Frantou a  Rudou spolek 

s názvem sestaveným z prvních písmen našich křest-
ních jmen – „FORS“. Skautské hnutí se k nám dostalo 
ze Vsetína, ale teprve na Zlínsku se zpopularizovalo 
a dostalo se i do okolních vesnic. My jsme se do toho 
v uvedeném složení pustili hned, jak se uvolnily po-
měry po  ukončení války 1. června 1945. V době vr-
cholu bylo jen v Lužkovicích 120 Skautů, téměř v ka-
ždém domě byl někdo zapojen. V Želechovicích byli 
hlavními organizátory Mirek Krajíček a Evžen Bartoň. 
Jezdili jsme na tábory, na různá místa, jednou to bylo 
Hovězí, jindy Jindřichův Hradec (tehdy jsme cesto-
vali dvěma vagony, nakládalo se v Lípě na nádraží). 

Spoustu aktivit jste však pořádali i přímo doma…

Měli jsme stálý tábor v Boří pod Jurým, který jsme 
pojmenovali po zakladateli Skautingu Baden Powe-
llovi. Konaly se zde oblíbené táborové večery s oh-
něm, hrami a připravenými scénkami pro veřejnost. 
Založili jsme tzv. „Podřevnickou fl otilu“ – 7 lodí s pta-
čími jmény (Kormorán, Albatros, Jestřáb…), loděni-
ce byla za mateřskou školkou a plavili jsme se mezi 
splavem a mostem.

Pak přišel rok 1948 a následné zrušení řady 

mládežnických organizací, Sokola, Orla, Skaut 

nevyjímaje

Samozřejmě, byla to přece původem britská orga-
nizace. Já jsem pak vykonal vojenskou službu. Proto-
že jsem měl vztah k letadlům (létal jsem na kluzáku 
ŠK 38 na lužkovském letišti na Cecilce (v místě dneš-
ní průmyslové zóny a přilehlého svahu), udělal jsem 
konkurz u Čs. akademie letectva v Praze a dostal se 
k letectvu ve Valašském Meziříčí. Protože jsem však 
do  dotazníku uvedl příbuzné v  USA, bylo mi zaká-
záno létat. V roce 1953 jsem se vrátil z vojny a chtěl 
jsem něco dělat pro děti a mládež. Tajně jsem se se-
tkal s Rudolfem Plajnerem a ten mi řekl asi toto „Když 
nám zrušili Junák, pracujte s mládeží pod hlavičkou 
jiných organizací.“ O  rok později, v  roce 1954 jsme 
založili tradici dětských dnů pro Lužkovice a  Žele-
chovice, která se v obou obcích udržela až do dneš-
ních dnů. Akce se konaly v Lužkovicích na návsi, ale 
i v Želechovicích pod Sokolovnou. Atrakcí byla celá 
řada – koloběžkové a  cyklistické závody, střelba ze 
vzduchovky, vystoupení Mateřské školky, postupně 
se přidávali hasiči, motocyklisté i výsadkáři. Pamatuji 
si, jak jeden dorazil na místo celý mokrý po dopadu 
do Dřevnice. 

Dál jsme se věnovali sportu. Od  roku 1943 bylo 

v  Lužkovicích vybudováno nové fotbalové hřiš-
tě poté, co se Lužkovjané oddělili od  Želechovic. 
Těm sloužilo staré hřiště na pozemku pana Světlíka 
na Nádražní ulici na Monaku, to však bylo z důvodu 
nové výstavby domů zrušeno a oba sportovní kluby 
se opět spojily, tentokrát již na  hřišti lužkovickém. 
Hráli jsme dokonce 1. A třídu. Od  fotbalu se oddě-
lil hokej. Získali jsme tehdy v  roce 1956 pozvánku 
od svazu, zda se nechceme zúčastnit turnaje o po-
hár MěNV. Proto byl zřízen oddíl hokeje, měli jsme 
kluziště za  školkou pronajaté od  Evžena Trunkáta, 
Franta Malaník svařil branky a součástí byly i střídací 
lavice. Předsedou byl Petr Malaník a  nejlepších vý-
sledků jsme dosáhli v době, kdy hráli bratři Červen-
kovi a Jarda Ušela. 

Důležitou kapitolou v Tvém životě byl pobyt v za-

hraničí, v té době možnost spíše ojedinělá…

To ano, Československo bylo hermeticky uzavře-
no. Byl jsem vyučený obuvník a v rámci mezinárod-
ní spolupráce jsem byl ze Svitu vyslán do zahraničí 
učit tomuto řemeslu místní dělníky. Původním cílem 
byla Bolívie, avšak vlivem politických událostí došlo 

ke  zrušení investice do  strojů ze strany zákazní-
ka. Dostal jsem se tedy postupně do  Egypta, Sýrie 
a Alžírska, kde jsem strávil celkem 3 a půl roku. Zís-
kal jsem řadu zkušeností, naučil se anglicky a  fran-
couzsky, dost jsem cestoval, vylezl jsem na samotný 
vrchol Cheopsovy pyramidy, v Sýrii si naše skupina 
pronajala loď a propluli jsme místní pobřeží. Všude 
jsem aktivně provozoval Skaut a v Egyptě dokonce 
spoluzakládal fotbalový klub. V Alžírsku jsem strávil 
více než rok i s manželkou a oběma dětmi, dcera zde 
i chodila do školy. Moc se mi líbilo, jak byly děti sou-
časně vzdělávány ve dvou jazycích. V učebnici měly 
vlevo text arabsky, vpravo francouzsky. Vraceli jsme 
se v roce 1968, v době kdy u nás již působila vojska 
Varšavské smlouvy, spousta lidí emigrovala a  my 
jsme se vraceli domů, přestože jsem měl možnost si 
pobyt prodloužil či odcestovat do Anglie. Měl jsem 
však nemocné rodiče a chtěl jsem strávit jejich po-
slední roky s nimi.

Děkuji, Stando, za rozhovor, přeji Ti hodně zdra-

ví a životního elánu a věřím, jak jsme se domlou-

vali, že se nám podaří uspořádat výstavu Tvých 

kronik, protože by bylo škoda takové poklady ne-

ukázat veřejnosti.

Pavel HURTA

OSOBNOSTI Z NAŠEHO OKOLÍ
STANDA BŘEZÍK

• narozen 28. 6. 1928 v Lužkovicích
• vyučen strojním obuvníkem v Baťově škole 

práce ve Zlíně
• zakladatel dětských dnů, Skautu a oddílů 

fotbalu a hokeje ve sportovních klubech 
v Lužkovicích a Želechovicích

• několik let působil pracovně v Egyptě, Sýrii 
a Alžírsku

• domluví se francouzsky a anglicky
• vdovec, 2 děti, 3 vnučky, 4 pravnuci

nám štěstí tolik nepřálo a  po  drobné chybičce  
a ve výsledném součtu časů jsme doprovodili Že-
lechovice a Ostratu na pomyslný stupínek vítězů 
třetím místem. Co ovšem zůstane dlouho raritou 
této soutěže – ba co dím – nepřekonatelnou, je 
následný požár v  průmyslové zóně pod Klečův-
kou. Ihned po  odcvičení vyjížděla část naší vý-
jezdové jednotky k  požáru vozu a  areálu. I  přes 
absenci vybavení jsme vypomáhali s dálkovou 
dopravou vody, zprovoznění hydrantu a s dalšími 
úkony. Tímto „bonusem“ na závěr získala soutěž 
na Klečůvce další raritu a doufejme, že se nebude 
každoročně opakovat :-) Další soutěž byla 14. 6. 
v Ostratě.

Petr Hanzlík

Okresní kolo Březová 

V  sobotu 7. června 2014 se konalo okresní 
kolo v požárním sportu na Březové. Letos, stej-
ně jako loni, bylo mužstvo složeno z výběru 8. 
okrsku v majoritním složení pasekářů, doplně-
né o kluky z  Želechovic a Lužkovic. Jako první 

na  řadě byla štafeta jednotliv-
ců, kde se nejlepším výkonem 
z  našeho výběru blýskl Michal 
Směšný, a to 22. místem z 60-ti 
cvičících. Druhá v  pořadí byla 
štafeta 4x100, kde se náš tým 
umístil na  krásném 4. místě. 
Ovšem co vyrazilo dech i  sa-
motnému výběru, bylo 1. místo 
v požárním útoku. Tento úspěch 
náš okrsek ještě nikdy nezazna-
menal a  díky těmto výsledkům 
jsme se mohli radovat z  celko-
vého 3. místa absolutně, což 
je historicky nejlepší umístění 
v okresním kole. 

Velký dík patří Martinovi Pa-
tákovi za  trénování, Adamovi 
Kruťovi za  organizaci tréninků 
a všem ostatním – jmenovitě: Lukášovi Kruťovi, 
Lukášovi Dolinovi, Michalovi Směšnému a  Pa-
triku Coufalíkovi (oba Želechovice) a  Ondřeji 

Kmentovi (Lužkovice) za  reprezentaci našeho 
sboru. Věříme, že v  příštím roce úspěch zopa-
kujeme :-)

Petr Hanzlík
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ÚRYVKY Z HISTORIE NAŠÍ OBCE
ZAČÁTEK 1. SVĚTOVÉ VÁLKY

Zdálo by se, že při každém ohlédnutí 
do minulosti naší obce se nám až příliš čas-
to objevují před očima nejrůznější konfl ik-
ty, povstání a války. Smutnou pravdou však 
zůstává, že život našich předků byl protkán 
těmito tragickými obdobími se všemi souvi-
sejícími důsledky. V tyto dny jistě nemůžeme 
opomenout 100. výročí vypuknutí 1. světové 
války a nepřipomenout si historický kontext, 
mezinárodní situaci i to, jak události prožívali 
lidé na našem území.

Želechovice procházely během května 
a  června roku 1914 řadou náboženských 
slavností. Nejprve u nás uspořádali misie Re-
demptoristé z kláštera na Července pod ve-
dením rektora P. Františka Polepila, našeho 
rodáka, který vyrůstal v místním mlýně. Ná-
sledovalo biřmování z  rukou světícího arci-
biskupa Karla Wisnara pro 1 100 biřmovanců 
z celého okolí, žehnání dřevěného misijního 
kříže, který byl průvodem nesen od Lužkovic 
a  umístěn před kostelem. Ukončením to-
hoto období byla pouť k sv. Petru a Pavlovi 
29.června 1914. 

Do slavnostní nálady přišla jako blesk z čis-
tého nebe zpráva, že předchozího dne byl 
v Sarajevu úkladně zavražděn následník trů-
nu – arcivévoda František Ferdinand d´Este. 

Co tato událost vyvolá, bylo všem ihned 
jasné. Bude válka.

Připomeňme si krátce předválečnou mezi-
národní situaci, která se počátkem 

20. století mimořádně vyhrotila v důsledku 
vzájemného soupeření evropských velmocí. 
Snaha kolonizovat poslední zbytky dosud 
neobsazeného světa (zejména africké země) 
vyvolala nevídané závody ve zbrojení. Revo-
lučním krokem bylo například spuštění brit-
ské bitevní lodi HMS Dreadnought. Postup-
ně se v  Evropě vytvořily dvě velké koalice, 
jednak tzv. „Centrální mocnosti“ – Německo 
a Rakousko-Uhersko s deklarovanou podpo-
rou Itálie a proti nim země označované jako 
„Trojdohoda“ – Británie, Francie a Rusko. Obě 
strany se držely ve  vzájemném šachu. Ra-
kousko-Uhersko zažívalo národností bouře 
v balkánské oblasti, kde zejména etničtí Sr-
bové chtěli dosáhnout posilování svého vli-
vu v rámci regionu a rozšíření vlastního státu. 
V případě napadení Habsburskou monarchií 
bylo Srbsko jištěno spojenectvím s carským 
Ruskem, jehož zatažení do války by pak vy-
volalo vojenskou podporu jeho nejbližšího 
spojence – Francie. Naopak Rakousko-Uher-
sko by získalo okamžitou posilu silnějšího 
člena „Centrálních mocností“ – Německa. To 
mělo ambici utkat se také se svým západním 
sousedem. Vzhledem k  dobře chráněným 
vzájemným hranicím však jediná možnost 
napadení Francie ze strany Německa přichá-
zela v úvahu pouze přes Belgii, jejíž neutrali-

ta byla zase zaručena Británií. Při popisu této 
situace je evidentní, že Evropa byla jedním 
velkým „sudem střelného prachu.“ Vzhledem 
k neudržitelnému politickému, průmyslové-
mu i vojenskému napětí se již jen čekalo, kdy 
bude zapálena roznětka. Tou se stal právě sa-
rajevský atentát, kdy 28. června 1914 rukou 
bosensko-srbského radikála Gavrila Princi-
pa byl zastřelen následník trůnu František 
Ferdinand d´Este i  jeho choť Žofi e. Události 
se daly do  pohybu. Přesně o  měsíc později 
vyhlašuje Rakousko-Uhersko válku Srbsku 
a ostřeluje svými vojenskými loděmi na Du-
naji Bělehrad. Následně začátkem srpna dle 
výše uvedeného předpokládaného a dlouho 
připravovaného schématu vstupují do  kon-
fl iktu postupně další země. 1.8. Německo 
vyhlásí válku Rusku, o dva dny později Fran-
cii a poté Belgii, což vyvolá stejnou reakci ze 
strany Británie. V průběhu dalších let se zú-
častní mnoho jiných, nejen evropských zemí 
(mj. i Turecko, Nový Zéland, Austrálie, Japon-
sko, USA a další). Začíná první světová válka, 
o  níž se všichni mylně domnívají, že skončí 
do několika měsíců. Již o Vánocích 1914, kdy 
se bojuje na 2 frontách, na Balkáně, v mnoha 
oblastech Afriky i v Číně a zejména na zápa-
dě jsou budovány zákopy, které prakticky 
spojí Severní moře se Švýcarskem, je jasné, 
že boje se protáhnou do několika let. Začíná 
válka, které se zúčastní 65 milionů vojáků, 
z nichž více než 8 milionů se již nikdy nevrátí 
domů a  21 milionů bude zraněno. Zahyne 
také 6,6 milionů civilistů. Sociální a psycho-
logická traumata si lidé ponesou celý život 
a na koni války budou opět mylně přesvěd-
čeni, že po  těchto hrůzách již nikdy žádná 
další nebude.

Přišla první mobilizace, při které bylo v Že-
lechovicích odvedeno 147 mladých mužů, 
hospodářů, synů a  otců od  rodin. Stalo se 
to v  období nejdůležitějších polních prací 
a nadcházejících žní, které museli zvládnout 
starci, ženy a  děti. Obci bylo předepsáno 
poskytnout k válečným účelům 20 tun obi-
lí. Po  povinných soupisech však bylo jasné, 
že požadované množství nebude moci být 
splněno. Lidé zásoby ukrývali, kde to šlo. 
Na frontu bylo taktéž odvedeno 10 koní. 

11. října proběhly obecní volby, ve kterých 
byl zvolen starostou František Motýl a třemi 
radními Jan Bobál (hostinský), Jan Březík 
(hostinský a řezník) a Jan Strnadel (rolník). 

Z důvodu mimořádně náročného období 
a  povinností spojených s  válkou, evidencí, 
odvody a organizací života obce bylo odsou-
hlaseno navýšení počtu radních ze tří na pět 
a dalšími dvěma se stali Jan Mach (železniční 
zřízenec) a Alois Pekař (krejčí). 

Brzy se projevil nedostatek potravin a do-
šlo k prudkému nárůstu cen. Obecní kronika 

uvádí například zvýšení ceny hovězího masa 
z 1,40 na 4,00 koruny/kg.  Proto byly nařízeny 
maximální ceny, za které se mohlo prodávat. 
Ty však neodpovídaly navýšení vstupních 
nákladů a  obyvatelstvo na  vesnicích začalo 
potraviny zadržovat a  tajně prodávat za  až 
trojnásobek maximální povolené ceny. Úřa-
dy začaly vyhrožovat rekvizicemi. Z  oblastí 
intenzivních bojů přicházely také na Moravu 
vlny uprchlíků. V želechovické papírně bylo 
ubytováno 16 obyvatel z  Jižního Tyrolska, 
jejich děti k  nám chodily do  školy. Výrazně 
se omezil spolkový život, byl zakázán Sokol 
a  další organizace. Výhodou místních oby-
vatel naopak byla blízkost Baťových závodů, 
které získaly významné zakázky na obuv pro 
vojáky. Bylo tedy nutno udržet a  i  výrazně 
navýšit počet pracovníků, během let 1914 – 
1918 narostl jejich stav ze 400 na 4 000. To 
zachránilo mnoho mužů i  z  naší obce před 
odvedením na frontu. 

V některém z dalších čísel Želechovického 
zpravodaje bude jistě prostor připomenout 
si významné události 1. světové války – život 
našich vojáků na frontě v Rusku, v Itálii či legi-
onářů, kteří předvedli své hrdinství před ce-
lým světem v bitvě u Zborova a později, kdy 
na Transsibiřské magistrále (v  době chaosu 
při Bolševické revoluci) zodpovídali za trans-
port zlatého pokladu ruských carů, který je 
považován za největší válečnou kořist všech 
dob. Jistě také zmíníme vzpomínky ze života 
obyvatel, kteří v obci zůstali a za největšího 
úsilí a  tvrdé práce bojovali v  době hladu 
a potravinových lístků za přežití své i svých 
blízkých. Zdůraznit bude jistě třeba události 
spojené s  tzv. „zelenými kádry“ – vojenský-
mi zběhy, kteří se odmítli po zotavení vrátit 
na frontu, bojovat za císaře a za pomoci ro-
din a přátel se schovávali v okolních lesích. 
Želechovice na  sebe strhly pozornost, když 
některé z těchto vojáků bránily proti armádě 
i četnictvu. Opět také můžeme připomenout 
odvoz zvonů a  varhanních píšťal k  vojen-
ským účelům. O  poznání veselejší pak bu-
dou vzpomínky na  konec války, vznik Čes-
koslovenska či budování pomníku padlých 
na návsi.

Pavel HURTA

Použitá literatura:

WESTWELL, I.: První světová válka den 
po dni. Naše vojsko Praha. 2013
VYCHODIL, J. a násl.: Pamětní kniha farnosti 
želechovské u Zlína, 1898
Pamětní kniha obce Želechovic, díl I.
NEKUDA, V. a kol.: Zlínsko. Muzejní a vlasti-
vědná společnost v Brně. 1995
ČURDA, J.: Vypuknutí velké války, Živá histo-
rie, str. 30-33. září 2009
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SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

7. 3. 14. 3. 21. 3. 28. 3. 4. 4. 11. 4. 18. 4. So 26. 4. 2. 5.

9. 5. 16. 5. 23. 5. 30. 5. 6. 6. 13. 6. 20. 6. 27. 6. 4. 7.

11. 7. 18. 7. 25. 7. 1. 8. 8. 8. 15. 8. 22. 8. 29. 8. 5. 9.

12. 9. 19. 9. 26. 9. 3. 10. 10. 10. 17. 10. 24. 10. 31. 10. 7. 11.

14. 11. 21. 11. 28. 11. 5. 12. 12. 12. 19. 12. So 27. 12.

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PLASTŮ
1X MĚSÍČNĚ

16. 1. 13. 2. 13. 3. 10. 4. 15. 5. 12. 6. 10. 7. 14. 8. 11. 9.

16. 10. 13. 11. 11. 12. Pozor změna: svoz plastů vždy druhý čtvrtek v měsíci

Nebezpečný odpad svozy 21. 6. 8. 11.

Mobilní svozy 12. 4. 21. 6. 13. 9. 8. 11.

SVOZY ODPADU V DRUHÉM POLOLETÍ 2014

PLASTOVÝ ODPAD

Zdenka Sousedíková 93 let
Rudolf Gargulák 92 let
Ludmila Hrazdirová 92 let
Marie Janáčová 91 let
František Slováček 85 let
Jozef Gerek 80 let
Marie Špendlíková 80 let
Miroslav Hnilica 80 let
Marie Potůčková 75 let
Jarmila Nosálková 75 let
Vlasta Janotová 75 let

Milena Kratochvílová 75 let
Alois Sláma 75 let
Lubomíra Tylečková 70 let
Miroslav Holešovský 65 let
Pavel Ševčík 65 let
Luděk Hustý 65 let
Věra Ušelová 65 let
Antonín Šimoník 65 let
Danuška Žurková 65 let
Ludmila Bobálová 65 let
Vlasta Garguláková 65 let

JUBILANTI V NAŠÍ OBCI KVĚTEN – ČERVEN 2014

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

Odejde-li ten, kdo s Vámi žil, zavane chladný vítr a vezme sebou vše na druhý břeh ...

Děkujeme touto cestou všem přátelům a známým, kteří v hojném počtu doprovodili LEOŠE PATÁKA na jeho poslední cestě

rodina Patákova

V termínu od 1. 2. - do 30. 4. 2014 se na Obecním 
úřadě v Želechovicích vybíraly poplatky za svoz 
komunálního odpadu a poplatky ze psů za rok 2014. 
Po zaplacení obdržel poplatník nálepku na popelnici 
a 12 kusů žlutých pytlů na plastový odpad, který 
u nás v obci třídíme a TS Zlín, nám jej pravidelně 
sváží, v letošním roce každý druhý čtvrtek v měsíci.  
Občané při platbě často vznášeli dotaz, co patří a co 
nepatří do žlutých pytlů? Zde je odpověď.

Co do žlutého pytle patří? 

• plastové obaly (přepravky) 
• plastové obaly od potravin (sušenek, těstovin, 

apod.) 
• plastové sáčky, pytle, nákupní tašky 
• kelímky od jogurtů a dalších potravin 
• pěnový polystyren 
• fólie 

• láhve a kanystry od nápojů, pochutin (láhve od 
nápojů odšroubujte, sešlápněte a 

• znovu zašroubujte), kosmetických přípravků apod. 
• čisté vícevrstvé kartony od nápojů (krabicové: 

mléko, džus, víno)

Do žlutého pytle nepatří!! 

• obalové materiály vrstvené 
• výrobky z PVC (odpadové trubky, podlahové 

krytiny apod.) 
• pěnové materiály (molitan, pryž apod.) kromě 

pěnového polystyrenu 
• elektrické kabely 
• plastové obaly znečištěné chemickými látkami, 

minerálními oleji apod. 
• plastové díly s kovovými částicemi 
• textilie z umělých vláken
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